
 

 

 

 
  
Referat for Handicaprådets 3. ordinære rådsmøde den 
14. maj 2024 

 
 

1. Velkommen v. Janne Sander  
Dagsorden for Handicaprådets 3. ordinære møde 2024 blev godkendt 
uden bemærkninger, og der var ingen bemærkninger til referatet fra 
Handicaprådets 2. ordinære møde 2024. 
 

2. Tema om botilbud 
Tilbudsleder i Lynghuset holdt et oplæg om Lynghuset med fokus på 
følgende:  

- Hvad skete der (et oprids af processen)? 
- Forråelse – hvordan håndteres det på Lynghuset? 
- Hvad sker der fremadrettet? 

 
Tilbudsleder gav indledningsvist et kort oprids af sagen. Herunder 
orienterede om, at Socialtilsynet i april 2024 besluttede at fastholde 
deres vurdering om at trække deres godkendelse, og at sagen er sendt 
til ankestyrelsen.  
 
For så vidt angår forråelse fortalte tilbudsleder om fokus på hhv. det 
borgernære, arbejdsmiljø samt drift. Tilbudsleder fortalte også om de 
enkelte spor under forvaltningens handleplan og gav eksempler på 
konkrete initiativer, såsom uformelle møder med de pårørende og fokus 
på udarbejdelse af kommunikationspas til alle borgere.  
 
Vicedirektør i Socialforvaltningen holdt et supplerende oplæg om 
hvordan Socialforvaltningen arbejder med at forebygge forråelse, 
herunder hvordan en forrået kultur kan opdages.   
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I forlængelse af oplæggene drøftede rådet forvaltningens arbejde med, 
og fokus på, pårørendesamarbejde samt brugen af pårørenderåd.  
 
Herefter holdt to medlemmer af Handicapaktivisterne et oplæg med 
deres bud på, hvordan man kan sikre et værdigt og godt botilbud. Her 
blev følgende emner bl.a. fremhævet: normeringer, ledelsesansvar og – 
opgaver, pårørende som samarbejdspartnere samt sundhed – både 
fysisk og psykisk. Ift. sidstnævnte fortalte aktivisterne bl.a. om ulighed i 
sundhed – herunder om brugen af sundhedstjek, ledsagelse til hospital 
samt overdødelighed hos mennesker med udviklingshæmning. 
Handicapaktivisterne opfordrede desuden Handicaprådet til at holde 
Socialborgmesteren op på intentionerne i sit Frihedsbrev (mindre 
bureaukrati og mere tillid). 
 
Handicaprådet drøftede efterfølgende situationen på Lynghuset samt 
generelle rekrutteringsudfordringer. Ifm. sidstnævnte opfordrede 
Handicapaktivisterne Københavns Kommune til fremadrettet også at 
ansætte EUXére som PAU-elever. Handicaprådets sekretariat følger op 
på problemstillingen. 
 

3. Gensidig orientering  
Der blev gjort opmærksom på demonstrationen (under titlen ”Undskyld 
vi er her” den 22. maj på Christiansborg Slotsplads.  
 

4. Tilbagemelding fra seneste møder 
Der blev givet en tilbagemelding fra nogle af de senest afholdte møder. 
Herunder bl.a. et dialogmøde med Børne- og Ungdomsudvalget om 
Specialanalysen. Her blev der bl.a. spurgt om, hvem der siddet med i 
ekspertudvalget (Advisory Board). Handicaprådets sekretariat 
undersøger dette. Det blev aftalt, at sekretariatet også undersøger om 
rådet får analysen i høring.  

Herudover blev der givet en tilbagemelding fra møder vedr. 
nulemissionszoner, megaevents, temadag om fritidsliv, workshop om 
inkluderende børnefællesskaber og Kommuneplanen.  

 

5. Drøftelse og koordinering forud for dialogmøde med 
Kultur- og Fritidsudvalget  

Følgende rådsmedlemmer tilkendegav at de deltager til dialogmødet 
med Kultur- og Fritidsudvalget den 16. august; Janne, Per, Ida og Hans.    
 
Det blev nævnt, at det i tilføjelse til de allerede indmeldte punkter kan 
være relevant at tale om megaevents samt fritidstilbud (i forlængelse af 
Handicaprådets deltagelse i en temadag om fritidsliv, som blev afholdt 
at Det Centrale Handicapråd).   
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6. Input til dagsorden for dialogmøde med Økonomiudvalget  

Følgende rådsmedlemmer tilkendegav at de deltager ved det årlige 
dialogmøde med Økonomiudvalget; Janne, Per, Margit, Ida, Ole, Hans.  
 
Rådet drøftede mulige input til dagsorden herunder specialanalysen, 
botilbud, besparelser, universelt design og beskæftigelse. Det blev aftalt 
at holde et separat møde herom den 27. maj med henblik på videre 
drøftelse.  
 

7. Evt. 
Det blev foreslået, at det ved lejlighed drøftes i rådet, om det årlige 
fællesmøde på tværs af Handicaprådet, Centerrådet i Borgercenter 
Handicap og Brugerrådet i Borgercenter Voksne forsat er meningsfuldt 
i sin nuværende form. 
 
Det blev aftalt, at sekretariatet i første omgang spørger 
rådsmedlemmerne om en meningstilkendegivelse via ugeposten. I den 
forbindelse vil rådsmedlemmerne også kunne give forslag til hvordan 
fællesmøderne evt. kan afvikles på en anden måde fremover. 
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